
POSĖDŽIO PROTOKOLAS
2021 m. birželio 10 d. Nr. 6V-03 (1.2)

Vilnius

Posėdžio pradžia: 2021 m. birželio 10 d. 14:00
Posėdžio pirmininkas: Lukas Kornelijus Vaičiakas
Posėdžio sekretorius: Juozas Meldžiukas.

Posėdis vyksta nuotoliniu būdu (Microsoft Teams nuotolinio susitikimo įrankis).

Dalyvauja:
Skaistė Aleksandravičiūtė (Pasaulio lietuvių jaunimo sąjunga (toliau – PLJS), Agnė

Andriuškevičienė (Švietimo, mokslo ir sporto ministerija (toliau – ŠMSM), Raimonda Bogužaitė,
(Lietuvos jaunimo organizacijų taryba (toliau – LiJOT), Laura Grendienė (Lietuvos savivaldybių
asociacija), Aistė Kairienė (Lietuvos Respublikos Vyriausybės kanceliarija), Milda Kriaučiūnienė
(Krašto apsaugos ministerija), Raminta Matulytė (LiJOT), Klaudijus Melys (LiJOT), Klėja
Merčaitytė (LiJOT), Nora Mikalauskaitė (Ekonomikos ir inovacijų ministerija), Vladimiras
Oleinikovas (PLJS), Urtė Petrulytė (LiJOT), Vladas Polevičius (LiJOT), Lukas Stravinskas (LiJOT),
Sandra Šarkutė (Vidaus reikalų ministerija (toliau - VRM), Albinas Vilčinskas (Kultūros ministerija).

Svečiai: Valius Ąžuolas, Lietuvos Respublikos Seimas, Jonas Laniauskas (Jaunimo reikalų
departamentas prie Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos (toliau – JRD), Eglė Došienė (JRD)
Juozas Meldžiukas (JRD), Rita Andrejeva (Socialinės apsaugos ir darbo ministerija, toliau - SADM),
Indrė Raubė (SADM), Jolanta Navickaitė (ŠMSM), Lina Pečiulienė, Užimtumo tarnyba.

Kvorumas yra.

DARBOTVARKĖ
1. Dėl darbotvarkės projekto patvirtinimo (L. K. Vaičiakas, 1 min.);
2. Dėl ilgalaikės savanorystės ir papildomų 0,25 balų stojant į Lietuvos aukštąsias mokyklas

(J. Laniauskas JRD direktorius, 15 min.);
3. Lietuvos Respublikos Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos planuojami pokyčiai

viduriniame ugdyme (dr. Jolanta Navickaitė, ŠMSM bendrojo ugdymo departamento direktorė, 15
min.);

4. Jaunimo nedarbo apžvalga (Indrė Raubė, SADM Darbo rinkos skyriaus patarėja, Jaunimo
garantijų iniciatyvos koordinatorė Lietuvoje, Lina Pečiulienė, Priemonių įgyvendinimo organizavimo
skyriaus vedėja, Užimtumo tarnyba, 20 min.);

5. Darbo su jaunimu sistema Lietuvoje (Eglė Došienė, JRD vyriausioji patarėja, 15 min.);
6. Jaunimo politikos įgyvendinimas vietos lygmeniu (J. Laniauskas, JRD direktorius, 15

min.);
7. Kiti klausimai.

1. SVARSTYTA. Posėdžio darbotvarkės tvirtinimas



Pristato: L. K. Vaičiakas.

Siūloma patvirtinti darbotvarkės projektą.

NUTARTA: Bendru sutarimu nutarta patvirtinti posėdžio darbotvarkę.

2. SVARSTYTA. Dėl ilgalaikės savanorystės ir papildomų 0,25 balų stojant į Lietuvos
aukštąsias mokyklas

Pristato: J. Laniauskas.
Pristatyta JST programa, yra galimybė jauniems žmonėms savanoriauti 3 mėn. ir 6 mėn.,

tačiau papildomi balai stojant suteikiami tik už 6 mėn. savanorystę. Yra 27 savanorišką veiklą
organizuojančios organizacijos, dar 3 yra įvertinamos šiuo metu. Priimančių organizacijų Lietuvoje
yra daugiau kaip 455, su padaliniais – virš 470. Priimančios organizacijos akreditaciją sudaro 3 etapai.
2020 m. buvo akredituotos 176 organizacijos. 2020 m. JST dalyvavo 753 jauni žmonės.

Pasisako K. Melys, S. Gaučiūtė, A. Andriuškevičienė, V. Oleinikovas.

NUTARTA: Pritarta nuostatai, kad 0,25 balas išliktų už dalyvavimą jaunimui JST, JRT
parengs raštą tuo klausimu.

3. SVARSTYTA. Lietuvos Respublikos Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos
planuojami pokyčiai viduriniame ugdyme

Pristato: dr. Jolanta Navickaitė.
Lietuvoje turime neilgą – 2 metų vidurinio ugdymo programą, kurioje yra 8 privalomi

dalykai. Kartais norint studijuoti vėliau tam tikrus mokslus, mokiniai negali įtilpti į jiems skirtą laiką.
Rengiant reformas konsultuotasi su EBPO, pedagogų atstovais, konsultacijos truks iki birželio 18.
Ketinama atsisakyti išplėstinio ir bendrojo kurso, visi dalykai suskirstyti į privalomus, privalomai
pasirenkamus ir laisvai pasirenkamus. Privalomi dalykai liks lietuvių k. ir matematika. Yra
privalomai pasirenkami dalykai. Kitais teisės aktais yra įpareigojama moksleiviams siūlyti etiką arba
tikimą, sportą, įtrauktas meninis ugdymas į privalomų dalykų grupes. Mokiniai turi pasirinkti bent 1
dalyką iš kiekvienos grupės. Įtraukta ekonomika, verslumas, filosofija. Yra ir laisvai pasirenkami
dalykai. Mokiniai galėtų pasirinkti ir profesinio mokymo modulius – iki 30 kreditų. Yra siūloma ir
nacionalinio saugumo  ir kitos temos. Gali keistis ir vertinimo sistemos – atsirasti kaupiamasis balas
brandos egzaminuose, gali būti kad aukštosios mokyklos taip pat koreguos savo reikalavimus,
atsižvelgiant į šiuos pokyčius, kurių aiškų projektą ketinama turėti rudenį o bendrai iki 2022 m.
rugsėjo įgyvendinti reformą.

Pasisako V. Ąžuolas, A. Andriuškevičienė, S. Aleksandravičiūtė, A. Vilčinskas, K.
Merčaitytė, M. Kriaučiūnienė.

NUTARTA: Informacija išklausyta.

4. SVARSTYTA. Jaunimo nedarbo apžvalga
Pristato: L. Pečiulienė, I. Raubė.
Nors situacija ir šiek tiek pagerėjo, jaunimo nedarbo lygis yra beveik padvigubėjęs lyginant

su 2020 m. pradžia. Įsiregistravusių UT jaunuolių skaičių lėmė ir darbo paieškos išmoka, kurios
skyrimo sąlygos vėliau buvo pakoreguotos. Daugėja merginų bedarbių ir 16-24 m. amžiaus. Didėja



ir ilgalaikių bedarbių skaičius. Didžiausias nedarbas – didžiuosiuose miestuose. Dabar
egzistuojančios įdarbinimo priemonės visada gali būti peržiūrėtos. UT teikia įvairias paslaugas
jaunimui – tiek per UT skyrius, tiek per Jaunimo darbo centrus. Multiplikuojant Alytaus centro
„Karjeras“ gerąją patirtį, ketinama visose apskrityse įkurti dar 10 tokių centrų. Strateginiuose
dokumentuose numatomos priemonės dėl užimtumo, pvz. ES 2021 – 2027 laikotarpio ES paramos
dokumentuose, yra rengiamos ir plėtros programos. Yra numatytos įvairios naujovės, atsižvelgiant į
EK rekomendacijas

Pasisako L. K. Vaičiakas, U. Petrulytė.

NUTARTA: parengti raštą, kuris bus suderintas su visais JRT nariais ir tvirtinamas
elektroniniu balsavimu, konferencijoje.

L. K. Vaičiakas, atsižvelgdamas į tai, kad svarstomi klausimai užtruko ilgiau, nei buvo
planuota, siūlo perkelti 5 ir 6 darbotvarkės klausimus į kitą posėdį.

NUTARTA: bendru sutarimu pritarta pasiūlymui perkelti 5 ir 6 darbotvarkės klausimus į
kitą JRT posėdį.

5. SVARSTYTA. Kiti klausimai.
L.K. Vaičiakas informuoja, kad sudarytos darbo grupės, tuoj bus kviečiami JRT nariai

jungtis į jas.
Artimiausias JRT posėdis bus rugsėjo mėn., to paties mėnesio pradžioje balsavimu JRT

nariai išsirinks posėdžio datą.
Liepos 1 d. įsigalioja JPPĮ nauja redakcija.
V. Ažuolas informuoja JRT narius dėl nemokamam aukštajam mokslui skirtų lėšų

panaudojimo. Sutaupytos lėšos skirtos nemokamam aukštajam mokslui, metų gale buvo panaudotos
universitetuose premijoms išsimokėti ir pan., t.y. galimai ne pagal paskirtį. Tokių lėšų per metus
skiriama 12 mln. Eur. Šio finansavimo užtektų užtikrinti nemokamą aukštąjį mokslą visiems
įstojusiems. Siūloma kitame JRT posėdyje svarstyti klausimą - kaip panaudojamos lėšos, skirtos
nemokamam aukštajam mokslui finansuoti.

Pasisako V. Ąžuolas, A. Andriuškevičienė, K. Melys, A. Kairienė.

NUTARTA: informacija išklausyta.

Posėdžio pirmininkas Lukas Kornelijus Vaičiakas

Posėdžio sekretorius Juozas Meldžiukas


